
Lokalrådsmøde
Tid: Mandag d. 24. april kl. 19.00 2023
Sted: Dagmar Bio

Dagsorden:
1. Siden sidst
2. Ansøgning om kommunal støtte til centerbyer
2. Naturområde ved Skjern Å og Ågade legeplads
3. Regnskab 2022
4. Skal vi have lavet en 10 års plan for Sdr. Felding?
5. Årsmøde i Lokalrådet tirsdag d. 23. maj
6. Evt.

Referat:
Tilstede:
Lars Svane, Mogens Nielsen, Helle Nielsen, Claus Udbye, Paul Pedersen, Leif Nielsen,
Kristian Hansen, Holger Madsen, Dorthe Viborg, Birgit Bech, Tonny Dam Jensen.

1)
MN: Lokalrådet har søgt penge hos gadelys og Erik Christiansen fond. Vi forventer svar fra
fonden i løbet af maj. Vi har ikke hørt fra gadelys siden sidst.
LS: Har kontaktet Thomas Hørby fra HK for en statusopdatering. HK igangsætter projektet i
løbet af 2023. Vi føler vi har fået meget lidt indflydelse ud fra de input vi har givet. Så vi
venter spændt på hvad HK rent faktisk udfører. HK har afsat 150.000kr til projektet.
DV: Hvis der bliver overskud af penge bør de parkeres til vedligehold.
MN: Byens bil er kommet i gang. Den har også været udlejet allerede.
DV: Et udvalg bestående af Jens og Claus Udbye, Dorthe Viborg, Mogens Nielsen har været
igang med at kigge på at om vi kan få etablere flere seniorboliger i byen. Man har allerede
været igang med at afsøge mulige grunde. Efter sommerferien vil man invitere til
borgermøde, for at sikre der er grundlag for at etablere 10-14 boliger.
LS: I forbindelse med byfornyelse i 2010 var der et oplæg på seniorboliger ved
tennisbanerne.

2)
Vi har sammen med de andre centerbyer ansøgt kommunalt tilskud på 500.000kr til ligelig
deling mellem centerbyerne. Vi fik afslag fra byrådet. I centerbyerne arbejder man pt i hvad
næste træk skal være.
PP: Håbede en ny borgmester ville ændre holdningen, da Lars Krarup var imod.
DV: Man bør sende den samme ansøgning igen indtil vi får tilskud.
LS: Spørger CU om landsbyerne får noget.
CU: De får 1.200.000kr. Det var et dårligt tidspunkt.
BB: Vi bør sende den igen næste år, når det forfærdelige budgetår er overstået.

3)
MN informerer om regnskab.

4)



MN: Skal vi have lavet en ny 10 års plan? Der sker pt. en afvikling af byen føler MN. For 10
år siden blev planen finansieret af byforskønnelsespuljen. DV: Det er et professionelt
arbejde, bør vi søge kommunalt for ressourcer? Borgerforeningen vil meget gerne være
deltagende. LS: Ønsker en vision for at gavne erhvervsudviklingen i Sdr. Felding. Det er
meget vigtigt sammen med turisme, cykelstier osv.
KH: Tror arbejdspladserne er faldet med 33% de seneste 10 år.
DV: Overrasket over at JeldWen manglede medarbejdere, så hun har haft kontakt til direktør
Per.
LS: Oplever at det er svært at finde unge mennesker til job i Brugsen.
MN: Vi er blevet tilbudt at lave en film om Sdr. Felding, men vi har ikke takket ja. Vi mangler
vinklen på trækplasteret.
LS: Vi bør lave en 10 års plan.
MN + LS+ PP + Borgerforeningen vil gerne deltage i 10 års planen.
BB: Evt. invitere offentligt til deltagelse i denne gruppe.
DV: Evt kan borgerforeningen putte lidt penge i en en “igangsætter”.
Det besluttes at FU skal sætte den igang.

5)
Af de borgervalgte på årsmødet ønsker LS og LN ikke genvalg. LS stiller op igen, dog for
Brugsen.
MN kontakter Stella Witt Petersen. Alternativt Charlotte Helstrup.
Evt. oplægsholder - evt. person fra Ølgod Udviklingsråd? Kan også være fra Aktiv Feldborg.
DV kontakter Aktiv Feldborg.

6)
I forlængelse af punkt 5 var der en lang diskussion om en evt. anden organisering af alle
frivillige organisationer i Sdr. Felding evt. med inspiration fra aktiv Feldborg/Timring.
LN: Spørger til flexbus. Hvordan bestiller man sådan en? CU: efter sommerferien bliver
flex-konceptet sættes i gang.
BB: Evt. kan borgerservice komme ud og instruere i brugen af app til Flex-konceptet. Evt. i
form af en infodag.
HM: Det skal være nemt og enkelt at booke, ellers vil de ældre ikke kunne bruge.
DV: Hjertestarter ved Brugsen er lige blevet opdateret. Vi er meget glade for at den bliver
brugt godt af hjerteløberne. Kulturfest i år bliver 12. juni. Konceptet bliver lignende sidste år.
Afventer forhåbentligt fonde og donationer til “troldeprojektet”.
BB: Herning kommune holder velkomstfest, men er Sdr. Felding mon repræsenteret?
DV: Borgerforeningen ønsker at kontakte nye borgere i Sdr. Felding, evt. ved en
fællesspisning.
HN: I idrætsforeningen arbejder man også på at få involveret de nye familier, især de 2
sprogede. Herning Kommune kan give kontingenthjælp til idræt.

Referant: Tonny Dam Jensen


